
 

Generalforsamling Sportsfiskerforening Vidå 24/3-22 

1. Valg af dirigent 

Jens Jensen blev valgt som dirigent 

Jens Konstaterede at generalforsamling var lovligt indvarslet jf. vedtægterne. 

 

2. Formandens beretning 

Formanden fremlagde en mundtlig  beretning om årets gang. 

Beretningen kan læses længere nede i referatet 

 

3. Kassernes beretning 

- Fremlæggelse af års regnskab for 2021 

- 295 senior medlemmer 

- 26 junior medlemmer 

- Jens. Chr. Lund indskød at indkøbt fiskegrej til juniorer er større, da der er købt et parti der bør 

kunne dække over en årrække. 

 

4. Indkomne forslag 

- Gelså 

- Forhøjet kontigent 

- Mulighed for dagkort 

- Nolde, genfohandling – Arnå (aabenraa) går lige op 

- Foreningen laver en undersøgelse 

 

5. Valg iflg. vedtægter 

- Torben Kjær (formand) genopstillede, og blev valgt som formand uden modkandidat. 

- John Jürgensen  - Genvalgt 

- Christoffer friedemand - Genvalgt 

- Jens Kjær - Genvalgt 

- Hans Tonnesen – Genvalgt 

- Christian Petersen – Genvalgt 

- Finn Jensen - Genvalgt 

 

6. Evt. 

- Hvornår der kommer oversigts kort over fiskevand 

- Er der snakket samarbejde med Brede Å 

- Der mangler rettelse på Gede frednings tiden. 

- Ros til bestyrelsen 

- Der er en lodsejer der ikke ønsker at leje vand ud for en periode på 1 år. (opstrøms mod Rens) 

grundet fund af affald, tomme dåser m.m. 

- Opfordres til efter end fisketur, at lede efter affald. 

- Der er skudt 42 skarv i sidste sæson. 

- Vidå er IHN fri igen, og vi får 15.000 1 år + 30.000 ½ års. 

- Bestyrelsen skal drøfte om fritagelse af Sønderå sammenslutningens kontigent skal gå til ekstra 

udsætning af yngel. Under generel forsamlingen var der blandt medlemmer bred enighed om 

et ja. 



 

7. Afslutning 

- Tak for i aften 

 

 

Årsberetning for fiskesæsonen 2021/22 

 

Den forgangne sæson har budt på fine fangster. På sæsonens første dag blev der fanget 

6 laks og en havørred. De fleste blev fremvist ved lægan. I løbet af året er der blevet 

fanget nogle fine laks. Over hele sæsonen er der blevet registreret 100(73) laks og 

18(29) havørreder. Den største laks blev fanget af Jens Chr Lund 97cm og 8,8 kg. Næst 

største blev fanget af Christian Skriver den målte 92cm og 8,1 kg. Af de 46 hjemtagne 

laks er kun 15 blevet indvejet. Største havørred blev fanget Jens Chr lund den målte 71 

cm og 4,4 kg. Næst største havørred blev fanget af Jørn anton tygesen den målte 65cm 

og 3,7 kg. Der er ikke blevet indvejet nogen junior fangster. Der er heller ikke blevet 

indvejet nogen gedder. 

 

Foreningen er i gang med at overtage Åbenrå sportsfiskerforenings vand i Arnå. Der er 

blevet sendt en skrivelse ud til lodsejerne. Hvor Åbenrå takker af og byder Vidåen 

velkommen.   

 

Der arbejdes på en ny hjemmeside, hvor forbundets platform skal bruges. 

 

Junior: 
Naturens dag ved Vidåen i Tønder d. 12/9 var som sædvanlig begunstiget af godt vejr 
og pænt fremmøde. Ca. 25 deltagere - store og små - troppede op i løbet af 
formiddagen, og der blev da også fanget en del fisk i mindre størrelser. Mange havde 
medbragt regnorm til dagens fiskeri, og som så ofte før var den røde "haveflue" et godt 
valg. Både smågedder, aborrer og skaller lod sig friste af den lokkende madding og 
måtte for en kort stund forlade deres rette element. 
Lidt over middag rykkede det dog alvorligt i den lille Olivers fiskestang, og med nogen 
hjælp lykkedes det ham at lande en gedde på hele 62 og 1,5 kg. Han blev derned 
dagens "fiskekonge". 
De to otteårige tvillingesøstre Kristina og Lærke Bucka deltog også i dagens fiskeri i 
selskab med deres forældre og fangede et par skaller. De to piger er ingen novicer ud i 
fiskeriets kunst, og har i det forløbne år fanget mange fisk rundt omkring i landsdelen, 
både i å, hav og ørredsøer. Kristina har fornyelig vundet en "fiske-Challenge", hvor hun 
inden for kalenderåret har fanget 11 ud af 12 forskellige fiskearter, hvilket resulterede i 
en flot præmie fra sponsoren ABU Garcia. 
Sportsfiskerforeningen Vidå kan som arrangør se tilbage på dagen med glæde, idet 
flere deltagere benyttede lejligheden til at blive medlemmer i foreningen. 
 

Tur fra Lægan. Omkring 15 juniorer - både drenge og piger - samt lige så mange 
bådførere og forældre - var mødt frem ved Lægan lidt før klokken ni lørdag morgen. 
Vejret var perfekt til bådfiskeri. Letskyet og ringe vind. Eneste minus var den relativt 



 

høje vandstand i åen, der erfaringsmæssigt giver et sløjt fiskeri, da fiskene er mere eller 
mindre "forvildede". 
Trods ihærdigt fiskeri hele formiddagen blev der da også kun fanget nogle smågedder, 
der alle blev genudsat. Alle deltagere kunne dog nyde det gode vejr og den flotte natur 
i Magisterkogen. 
Som afslutning på dagen var der pølser og lidt drikkelse ved klubhuset. Trods det lidt 
sløje fiskeri var der kun glade miner og tilfredse deltagere, og såvel bådeklubben som 
VIDÅ kan se tilbage på en i alle henseender god dag. Tak til Lægan for godt samarbejde. 
 

Hornfisketuren søndag d. 16. maj til Åbenrå fjord havde et relativt lavt deltagertal, men 
var til gengæld begunstiget af optimale vejrforhold og bidelyst fra fiskene i fjorden. 
Tre voksne og fem juniorer troppede op ved ni tiden ved stranden ved Felsbæk. 
Overskyet vejr og svag vind fra syd betød, at man kunne kaste "vandpropperne" med 
sildestykker langt fra land, og da hornfiskene både var talrige og bidelystne, betød det 
fisk på land i rigelige mængder. Da fiskeriet sluttede, var der i alt fanget 24 hornfisk og 
to havørreder under målet, som kom ud igen. Alle havde en god dag ved stranden med 
fisk, motion, frisk luft og natur i rigelige mængder. Et marsvin lod sig også se et par 
gange, hvilket satte yderligere kolorit på dagen. 
 
Projekt stalling: 
Vidåen/arnå  er sammen med Gudenåen/Vilholt foreningen , Grindsted å, Storå/Ørre 
sinding. som bekendt kommet med i projekt stalling. Her har det stor emne været 
predation, her er specielt Skarven den store synder. Der er i gruppen blevet udarbejdet 
en alternativ skarv forvaltningsplan. Den blev sendt til ministeren (Lea vermelin) hun 
under skrev dog den oprindelige som gruppe syntes er alt for svag. Der blev elfisket på 
Arnå stykket sammen dtu aqua. Fin betsand af stalling. Der elfiskes igen i efteråret for 
at sammenligne. Der bliver patruljeret på strækningen for at skræmme skarven.  
Foreningen har fået reguleringstilladelse til skarven.  
 

Kommet med i Vidåudvalget.  
- -SLF - Sønderjysk Landboforening  

- - LandboSyd  

- - LHN - Landwirtschaftlicher Hauptverein für Nordschleswig  

- - Sønderjysk Familielandbrug  

- - DN - Danmarks Naturfredningsforening  

- - Danmarks Sportsfiskerforbund  

- - Friluftsrådet  

- - DOF - Dansk Ornitologisk Forening  

- - Tønder Kommunes forvaltning Miljø og Natur (formanden)  

- - Aabenraa Kommunes forvaltning Plan, Teknik & Miljø  

 
Udvalget skal se på klima ændringer, afvanding og målopfyldelse for vores fisk. Der 
arbejdes på en løsning for Nørresøen. 
 
Der skal igen lyde en tak for godt samarbejde med VPU. 

Knæk og Bræk. 

 


